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čj. UHK/DFF/2023/24947 
 

 
ZÁPIS z 13. zasedání  

Akademického senátu Filozofické fakulty UHK, 
konaného dne 15. listopadu 2023 

v zasedací místnosti BSM4 
 

 
Přítomni: dr. Joukl, doc. Šandera, doc. Beran, dr. Hrubeš, Mgr. Burianová, D. Vosecká, Bc. R. Vyšanský 
Omluveni: dr. Trousil, doc. Daneš, J. Neubauer, P. Žďárská 
 
Hosté: dr. Hradecký, Mgr. Borůvková, Bc. Fliegerová 
 
Dr. Joukl, předseda senátu, přivítal všechny přítomné členy a konstatoval, že přítomností nadpoloviční 
většiny všech členů je senát usnášeníschopný. Dr. Joukl přivítal hosty a zároveň omluvil děkana dr. 
Prouzu, který se účastní jednání Asociace děkanů, děkanek filozofických fakult.  
 
Dr. Joukl informoval přítomné, že ze zasedání je pořízen zvukový záznam z důvodu vyhotovení zápisu. 
 
Dr. Joukl informoval o dodatečném doplnění bodu různé o bod, o kterém informoval senátorky a 
senátory v emailové korespondenci: 

• Doplnění delegáta za FF do Rady vysokých škol 
 
Doc. Šandera požádal o pravidelné zařazení bodu „Návrh řešení větrání/klimatizace v učebnách 
situovaných směrem ke Gočárově třídě“. 
 
Program: 

1. Projednání a schválení podmínek přijímacího řízení pro studijní programy FF UHK na akademický rok 
2024/2025 

2. Projednání změn garantů studijních programů FF UHK 

3. Návrh na složení Vědecké rady FF UHK pro období 2023–2027 

4. Záměr děkana jmenovat proděkana FF UHK pro vědu a výzkum 

5. Stávka organizovaná školskými odbory 

6. Různé 
• Příprava změny volebního řádu AS FF UHK – elektronické volby 
• Podnět k doplnění zápisu ze zasedání AS FF UHK 12/2023, proces tvorby a schválení zápisů 

ze zasedání AS FF UHK 
• Jednání ke studentským evaluacím  
• Informace o reakci na podnět z DAMU 
• Příprava doplnění člena/členky Disciplinární komise FF UHK 
• Rektorské volby 
• Doplnění delegáta za FF do Rady vysokých škol 
• Návrh řešení větrání/klimatizace v učebnách situovaných směrem ke Gočárově třídě 
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Hlasování o programu: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4  Pro:                 3 
Proti:             0  Proti:              0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2  Nepřítomni:   2 

       Návrh programu byl schválen. 
 
 
1. Projednání a schválení podmínek přijímacího řízení pro studijní programy FF UHK na 

akademický rok 2024/2025 
 

Úvodní slovo měl dr. Hradecký, proděkan FF UHK pro studijní záležitosti a vzdělávací činnost. Dr. 
Hradecký uvedl, že v podkladech, které všichni obdrželi, nedošlo k zásadním změnám. U 
bakalářského studijního programu Digitální historické vědy a navazujícího magisterského programu 
Historie se přijímací zkouška doplňuje o ústí část.  
Dr. Joukl vznesl dotaz ohledně získání bodů z tzv. FFree indexu a z účasti v okresním či krajském 
kole středoškolské odborné činnosti. Dr. Hradecký sdělil, že tato možnost je nadále v podmínkách 
přijímacího řízení zahrnuta a je dobře využívána uchazeči jako jeden z motivačních prvků a způsobů 
získávání bodů. Doplnil, že přihlášky se podávají do 31. března 2024. 
 
Žádné další námitky či připomínky již nebyly vzneseny a dr. Joukl dal hlasovat o návrhu usnesení. 

  
Návrh usnesení: 
Akademický senát FF UHK projednal a schválil podmínky přijímacího řízení pro studijní 
programy FF UHK na akademický rok 2024/2025. 
  
Hlasování o návrhu usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4  Pro:                 3 
Proti:             0  Proti:              0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2  Nepřítomni:   2 
Navržené usnesení bylo schváleno. 
 

2. Projednání změn garantů studijních programů FF UHK 
 

Úvodní slovo měl dr. Hradecký, proděkan FF UHK pro studijní záležitosti a vzdělávací činnost. Uvedl, 
že změny uvedené v podkladech jsou dány personálními důvody. 
Mgr. Burianová upozornila na drobné formulační neshody v textu a zároveň vznesla dotaz ohledně 
uvedení smlouvy na dobu určitou u garanta programu. K tomu dr. Hradecký uvedl, že k tomuto se 
vždy přikládá vyjádření o možnosti dalšího prodloužení pracovní smlouvy, což je standardní 
pracovně-právní postup na FF UHK. 
 
Dr. Joukl dal hlasovat o návrhu usnesení. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát FF UHK projednal změnu garantů studijních oborů a programů FF UHK, proti 
navrženým změnám nemá námitek a doporučuje Vědecké radě FF UHK tyto žádosti projednat 
a schválit. 
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Hlasování o návrhu usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4  Pro:                 3 
Proti:             0  Proti:              0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2  Nepřítomni:   2 

       Navržené usnesení bylo schváleno. 
  
3. Návrh na složení Vědecké rady FF UHK pro období 2023–2027 

 
Z důvodu nepřítomnosti pana děkana přednesl bod dr. Joukl, který tento bod s panem děkanem 
předem konzultoval. Dr. Hradecký doplnil, že složení vědecké rady spadá do kompetence pana 
děkana, který složení řešil s dr. Mangelem, proděkanem pro vědu a výzkum. Doplnil, že většina 
navržených členů byla již členy předchozí vědecké rady. 
Mgr. Burianová požádala o doplnění chybějícího pracoviště u některých členů VR FF UHK. Dr. Hrubeš 
požádal, aby AS FF UHK dostával spolu s jmenným seznamem také stručnou informaci o oblasti 
vědeckého působení členek a členů VR.  

 
Návrh usnesení: 
Akademický senát FF UHK vyjadřuje souhlas s návrhem děkana jmenovat VR FF UHK pro 
období 2023-2027 v předloženém složení. 
 
Hlasování o návrhu usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4  Pro:                 3 
Proti:             0  Proti:              0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2  Nepřítomni:   2 
Navržené usnesení bylo schváleno. 
 

4. Záměr děkana jmenovat proděkana FF UHK pro vědu a výzkum 
 
Úvodní slovo měl dr. Joukl, který v zástupu za pana děkana sdělil, že na vlastní žádost odchází 
z pozice proděkana pro vědu a výzkum FF UHK k 30. listopadu 2023 pan dr. Tomáš Mangel. 
Dr. Joukl sdělil záměr pana děkana zastávat jeho pozici do 31. 12. 2023 s tím, že od 1. 1. 2024 bude na 
tuto pozici jmenovat nového proděkana/proděkanku. Na prosincovém zasedání AS FF UHK pan 
děkan tento záměr předloží a zodpoví případné dotazy. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát FF UHK projednal záměr děkana FF UHK vykonávat gesci proděkana pro 
vědu a výzkum FF UHK od 1. 12. 2023 do 31. 12. 2023.  
 
Hlasování o návrhu usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4  Pro:                 3 
Proti:             0  Proti:              0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2  Nepřítomni:   2 
Navržené usnesení bylo schváleno. 
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5. Stávka organizovaná školskými odbory 
 
Dr. Joukl uvedl, že Českomoravská konfederace odborových svazů (ČMKOS) vyhlásila stávku na 
27. 11. s názvem: ZA LEPŠÍ BUDOUCNOST ČR. 
(je možné více zjistit: https://vysokoskolskeodbory.cz/2023/11/07/pripojujeme-se-ke-dni-
protestu/). Do stávky se tak zapojují další odborové svazy. Patří k nim také Českomoravský 
odborový svaz pracovníků školství (ČMOS PŠ) nebo Vysokoškolský odborový svaz (VOS). 
Českomoravský odborový svaz pracovníků školství organizuje stávky a protesty na základních a 
středních školách. Vysokoškolský odborový svaz nyní oslovil základní organizace na vysokých 
školách, zda souhlasí s vyhlášením stávky v rámci VOS. Termín, ve kterém bude o vyhlášení stávky 
rozhodnuto, je 20. 11., kdy vedení VOS dostane od základních organizací zpětnou 
vazbu.  Platforma Hodina pravdy chce datum 27. 11. využít tak, že sice nebude organizovat 
samostatné stávky a protesty, ale podpoří je jinými aktivitami, např. prohlášením, tiskovou 
zprávou, vystoupením zástupců na demonstraci v Praze (či jinde) aj. Tato platforma chce zejména 
využít aktivit ČMOS PŠ a VOS, neboť se jedná o školství, vzdělávání. Právě s těmito svazy 
platforma Hodina pravdy již úzce spolupracovala při stávce a protestech v říjnu 2023. V listopadu 
však platforma Hodina pravdy nebude konat samostatné akce, ty mohou přijít na pořad dne třeba 
na jaře 2024 (podle dalšího vývoje událostí).   
Stanovisko výboru základní odborové organizace na UHK je podpořit záměr, aby také VOS se 
připojil ke stávce a vyhlásil jednohodinovou výstražní stávku (jak tomu bude i jinde, tedy od 12-
13 hodin; jinde půjde třeba o celodenní stávky). Vyhlášení stávky umožňuje, aby na tomto základě 
mohly odborové organizace na vysokých školách organizovat stávku, tedy dle platných pravidel. 
Musí být např. stávkový výbor, stávkující se musí nahlásit a jejich seznam se předává 
zaměstnavateli apod. Ale i v případě, že by VOS nevyhlásil stávku, lze stávku organizovat pod 
záštitou ČMKOS, ale opět podle daných pravidel. Výbor základní odborové organizace na UHK 
bude o akcích informovat své členstvo na UHK, zaměstnavatele, ale nemá záměr organizovat 
stávku, tj. se stávkovým výborem, organizovanými protesty atd. Zahájí však informační kampaň 
ke stávce a protestům 27. 11. mezi členstvem i zaměstnanci UHK (webové stránky, fb, nástěnky), 
obrátí se s informací na vedení senátů na UHK, promyslí, jak symbolicky podpořit 27. 11. tuto 
událost, např. viditelnými symboly nošenými na oděvu apod.  
Úloha AS FF UHK spočívá zejména v solidaritě, zejména s ČMOS PŠ a VOS je případná, nakolik se 
týká školství, ale také v podpoře ČMKOS. AS FF se může připojit k těm aktivitám, které ještě 
během listopadu vykrystalizují, zejména v rámci platformy Hodina pravdy či v rámci odborů. Vše 
je zatím v procesu, tj. s řadou změn a reakcí.  

 
Dr. Joukl požádal přítomné senátory a senátorky o vyjádření. 
Proběhla diskuse, kde bylo mj. na dotaz dr. Hrubeše doplněno, že ČMKOS je zastřešující odborový 
svaz, a proto by se stanovisko AS FF UHK mělo týkat vyhlášené stávky právě ČMKOS.  V diskusi dále 
vystoupili doc. Šandera, doc. Beran a Bc. Fliegerová, která tento podnět vznese i na AS UHK. 
Senátorky a senátoři společně zformulovali následující usnesení, o kterém dal dr. Joukl hlasovat. 
 
Návrh usnesení: 
AS FF UHK vyjadřuje podporu protestům a stávce vyhlášené ČMKOS na 27. 11. 2023. Zároveň 
podporuje všechny členy a členky akademické obce v prosazování svých oprávněných zájmů 
v souvislosti se stávkou. 
 
Hlasování o návrhu usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4  Pro:                 3 
Proti:             0  Proti:              0 

https://vysokoskolskeodbory.cz/2023/11/07/pripojujeme-se-ke-dni-protestu/
https://vysokoskolskeodbory.cz/2023/11/07/pripojujeme-se-ke-dni-protestu/
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Zdržel se:      0  Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2  Nepřítomni:   2 
Navržené usnesení bylo schváleno. 
 
Z jednání se omluvila Mgr. Borůvková. 
 

6. Různé 
• Příprava změny volebního řádu AS FF UHK – elektronické volby 

Dr. Joukl uvedl, že proběhla schůzka komise, na které bylo projednáno mj. technické 
zajištění elektronických voleb a s tím související finanční náklady. Toto bude dále v řešení 
s OIT. Po nashromáždění zásadních podkladů bude komise dále informovat členy a členky 
senátu s tím, že s ohledem na finanční náročnost a nutnou úpravu volebního řádu bude 
nejdříve Akademickým senátem FF UHK odsouhlaseno, zda za daných okolností senát 
souhlasí s přechodem na elektronické volby.  

• Podnět k doplnění zápisu ze zasedání AS FF UHK 12/2023, proces tvorby a schválení 
zápisů ze zasedání AS FF UHK 
Bc. Vyšanský písemně požádal o doplnění zápisu z minulého zasedání AS FF UHK. Na základě 
diskuse, ve které vystoupili doc. Beran, doc. Šandera, dr. Hrubeš, dr. Joukl a Bc. Fliegerová 
dal dr. Joukl hlasovat o jednom podnětu ze tří, a to doplnění vyjádření Bc. Vyšanského 
k bodu 3 zápisu č. 12/2023 následovně: 
„Bc. Vyšanský uvedl, že senátoři a senátorky jsou reprezentanti studentů a akademiků a že 
toto téma by mělo být senátem projednáno a na akademické půdě řešeno." Doplnit: „V 
rámci toho se Bc. Vyšanský odvolal na bod 5 obecných principů etického jednání Etického 
kodexu UHK“. 
 
Dr. Joukl dal hlasovat o doplnění zápisu viz výše. 
 
Hlasování o doplnění zápisu: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                3  Pro:                 2 
Proti:             0  Proti:              0 
Zdržel se:      1  Zdržel se:       1 
Nepřítomni:  2  Nepřítomni:   2 
 
Zápis 12/2023 Akademického senátu FF UHK se v bodě č. 3 doplňuje následovně: 
„Bc. Vyšanský uvedl, že senátoři a senátorky jsou reprezentanti studentů a akademiků a že 
toto téma by mělo být senátem projednáno a na akademické půdě řešeno. V rámci toho se 
Bc. Vyšanský odvolal na bod 5 obecných principů etického jednání Etického kodexu 
UHK“. 

 
Bod týkající se způsobu hlasování bude projednán na dalším jednání AS FF UHK za 
předpokladu, že podnět bude vznesen. 

• Doplnění delegáta za Filozofickou fakultu UHK do Rady vysokých škol 
Dr. Joukl uvedl, že na základě podnětu předsedkyně AS UHK byl AS FF UHK požádán o 
schválení delegáta/delegátky FF do Rady vysokých škol. Dr. Joukl konstatoval, že stávající 
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delegátka dr. Cviklová souhlasí s vykonáváním této pozice i nadále. Členkám a členům AS 
byl předem její záměr oznámen.  
 
Návrh usnesení: 
AS FF UHK projednal návrh a doporučuje Akademickému senátu UHK přijmout ke 
schválení delegátku dr. Cviklovou do Rady vysokých škol. 
 
Hlasování o návrhu usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4  Pro:                 3 
Proti:             0  Proti:              0 
Zdržel se:      0  Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2  Nepřítomni:   2 
Navržené usnesení bylo schváleno. 
 
Z jednání se omluvila senátorka Vosecká. 
 

• Jednání ke studentským evaluacím  
Dr. Joukl konstatoval, že k tématu proběhla schůzka, které byla za AS FF UHK přítomna 
senátorka Pavlína Žďárská a dále dvě další osoby. Z důvodu její nepřítomnosti na tomto 
zasedání bude bod projednán na prosincovém jednání. 
Dr. Hradecký doplnil, že z jednání má k dispozici zápis a konstatoval, že nedošlo 
k zásadním/funkčním změnám.  
Blíže bude projednáno příště. 

 
• Informace o reakci na podnět z DAMU 

Dr. Joukl informoval přítomné, že email s reakcí na podnět z DAMU, viz zápis č. 12/2023, 
byl odeslán tak, jak se na minulém zasedání senát domluvil. Dopis předsedy byl poskytnut 
členkám a členům AS FF a panu děkanovi. Po obdržení reakce z DAMU bude dále 
projednáváno.   

• Příprava doplnění člena/členky Disciplinární komise FF UHK 
Dr. Joukl uvedl, že Disciplinární komise FF UHK AS se skládá ze tří členů z řad akademických 
pracovníků a ze tří členů z řad studentů FF UHK. 
K 31. 12. 2023 z důvodu odchodu do penze končí členství v komisi panu doc. Bunčákovi 
z KSOC a komise tedy musí být doplněna o zástupce z řad akademiků. 
Dr. Hrubeš vznesl dotaz, zda členství v komisi je slučitelné s pozicí ve vedení fakulty.  
Bod bude projednán na prosincovém zasedání senátu s tím, že senátorky a senátoři mohou 
předložit své nominace. Ale členku či člena komise jmenuje po předchozím souhlasu pan 
děkan. 
 

• Rektorské volby 
Dr. Joukl uvedl, že rektorské volby proběhnou dne 6. prosince 2023 v rámci zasedání 
Akademické obce UHK. Konstatoval, že pokud senátorky a senátoři UHK budou požadovat 
jakékoli podněty, komentáře či připomínky AS FF UHK, je samozřejmě senát otevřen 
neformálnímu setkání s nimi. 
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Bc. Fliegerová uvedla, že příští týden by mělo proběhnout setkání studentské komory AS 
UHK s kandidáty a pokud naopak mají senátoři a senátorky AS FF UHK jakékoli dotazy 
směrem ke kandidátům, mohou přímo kontaktovat Bc. Fliegerovou, která je na jednání 
přednese. Doc. Šandera vznesl podnět ohledně konkrétního vyjádření kandidátů k většímu 
zapojení studentů, doc. Beran pak uvedl otázku PPK. 

• Návrh řešení větrání/klimatizace v učebnách situovaných směrem ke Gočárově třídě 
Doc. Šandera opakovaně požádal o řešení situace. 

 
Na závěr dr. Joukl sdělil navrhované termíny pro zasedání AS FF UHK v letním semestru, o kterých 
bude diskutováno a budou odsouhlaseny na prosincovém zasedání. 
 
Navrhované termíny pro LS; vždy v 9:30 

25. ledna     (uzávěrka bodů do programu do 16. ledna do 12 hod.) 
22. února     (uzávěrka bodů do programu do 13. února do 12 hod.) 
21. března    (uzávěrka bodů do programu do 12. března do 12 hod.) 
18. dubna    (uzávěrka bodů do programu do 9. dubna do 12 hod.) 
 
23. května odpoledne nebo 30. května dopoledne 
 
20. června    (uzávěrka bodů do programu do 11. června do 12 hod. 

 

Příští jednání proběhne ve čtvrtek 14. prosince v 13:00 hod. 

(uzávěrka bodů do programu do 5. prosince 2023) 

 
 
 

PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D., v. r. 
předseda AS FF UHK 

 
 

Doc. PhDr. Martin Šandera, Ph.D., v.r. 
místopředseda za AK AS FF UHK 

 
 
 

Mgr. Klára Burianová, v.r. 
místopředsedkyně za SK AS FF UHK 


